
Grupperådsmøde Valdemar Atterdag 2023, 1. marts 2023
Referat

1. Valg af dirigent og referent
Søren dirigent og Mette referent
Dirigenten konstaterer at mødet er lovligt indkaldt. Mødet
skulle være holdt inden 1. marts, og dette er der blevet
indhentet dispensation for.

2. Bestyrelsens og ledergruppens årsberetning
Ulla – formand for gruppestyrelsen – fremlagde
gruppestyrelsens beretning. Gruppestyrelsen blev
præsenteret, og de opgaver styrelsen har ansvar for blev kort
gennemgået. Bålhytten blev færdiggjort og taget i brug i
2022. Der er afviklet Sankt Hans fest for hele byen. Dejligt
med stort arrangement igen efter coronaårene. Styrelsen står
også for at arrangere juletræssalg, herunder at få fældet
træerne. Der er rigtig god opbakning fra forældrene til denne
opgave, det er virkelig dejligt at der kommer hjælp når vi
beder om det. Indtjeningen fra juletræerne giver et vigtigt
tilskud til gruppens økonomi, og finansiere både lejre og telte
og andre oplevelser. I slutningen af året oplevede gruppen et
stort tab, hvor tropslederen Martin døde i en bilulykke. Det
satte alt i stå og var tungt både følelsesmæssigt og praktisk,
men vi kom igennem sammen. Tak til alle de ledere om
brugere deres tid i gruppen, og ferie for at tage på lejre med
mere.
Familiespejd: 3-6 årige med forældre. Søndag formiddag ca
hver 3. uge. Har arbejdet med førstehjælp. Deltog i
affaldsindsamling, og det er godt for at få ansvarlighed ind,
som er en vigtig værdi i spejderbevægelsen. Deltog i Sov
Ude arrangement, hyggeligt at være sammen med hele
gruppen. Tog et Haletudsemærke, hvor vi benyttede at det er
muligt at låne en masse grej ved divisionen. Sommerlejr var
en stor succes. Der er mange der gerne vil være med, så der
er venteliste. Mødtes med andre familiespejdergrupper til
Trold i Rold arrangement. Var med på gruppeturens første
dag, det passer lige till hvad de kan rumme. Glade børn og
voksne over hele linjen 

!

Minigrenen: Der er generelt ca 5 ledere, hvoraf en del er
ganske unge. Der er nogle-og-tyve spejdere. Har arbejdet
med Sciencepirater, mange interessante forsøg, førstehjælp.
Sommerlejr var MUSlejr på Thoruphede. Mange gode



aktiviteter. God lejroplevelse for spejderne, for mange er det
den første lejr med overnatning i telt og mad på bål mm.
Arbejdet mere i patruljer, som er en vigtig del af
spejdermetoden. Der er faste patruljer. Nu arbejdes der med
mærker og spejderfærdigheder, herunder knivbevis. Prøve at
arrangere lejrbål selv. Har taget et bål-kok forløb, og her var
det dejligt med bålhytten.
Juniorgrenen: der er pt 19 spejdere og 4 ledere. Og det er lige
tilpas. Meget klassiske spejderfærdigheder fylder op i
programmet. Et par stykker deltog på PUF kurser i Store
Bededagsferien, det var en kæmpe oplevelse. Årets store
oplevelse var Spejdernes lejr. Sciencepirater var en god
oplevelse på sommerlejren, og ideer der fra er taget med ind i
årets program. Der har været overnatning i hytten med hygge
og madlavning. Der er dannet patruljer, og udpeget
patruljeledere. God opbakning fra spejdere og forældre. Skal
på løb, kanotur og sommerlejr i det kommende halvår.
Troppen: Har været på hike. Turen gik ud til Martin. Det var
et postløb, og der skulle laves en svævebane. Til Sankt Hans
havde troppen hjulpet med at ygge bålet og tændte det med
fakler. Spejdernes lejr var for det fleste den første store lejr.
Det var sjovt og spændende at være afsted med hele gruppen,
og der var rigtig mange fede aktiviteter. Deltog i gruppens
Sov ude-arrangement. Har taget en række mærker og været
på nogle løb, blandt andet Urban Scout battle, som faktisk er
et netbaseret event. Troppen byggede den bod som
juletræerne sælges fra, det var en god øvelse i pionering. Til
sommer skal troppen på lejr på Houens odde, med mange
spændende aktiviteter.
Klan: Deltager på sommerlejr, hjælper som ledere, men
prøver også at lave noget for sig selv. Blandet pionering og
escaperoom. Arrangerer løb for de yngre spejdere. Mødes
med de andre klaner i Aalborgområdet og laver ting sammen.
Deltager også som hjælpere i eksterne løb og kurser mm.
Voksenspejd: er startet op efter sommerferie, er ca 11. Mad
over bål, orientering, vandreture. Mødes en gang pr måned,
og byder gerne flere velkommen. Der er planer om at lære at
morse, komme på overnatningsture, udflugt til Lille
Vildmose og Egholm.

3. Årsregnskab for 2022
Regnskabet ligger tilgængeligt på hjemmesiden. Regnskabet
blev godkendt.
Spørgsmål:
hvordan ser juletræssalget ud over tid? Indtjeningen har
været lidt bedre i år, fordi træerne var lidt billigere i indkøb.



Der sælges ca 250 træer. Indtægten ligger i omegnen af 1000
kr pr spejder.
Betales der ikke divisionskontingent: Nej, det gør man ikke i
Jens Bang.
Kan der søges gaver/ydelser hos en anlægsgartner eller
rengøringsselskab eller lignende? Det var da en interessant
ide.
Hvor mange medlemmer er der? Der er 118, men det er
inklusiv en håndfuld ”hvilende”.

4. Indkomne forslag
Der er inden indkomne forslag.

5. Fremlæggelse af budget for 2023
Budgettet ligger tilgængelig på hjemmesiden.
Spørgsmål: Hvad er grunden til at posten Ture og lejre falder
så meget? Spejdernes lejr er cirka dobbelt så dyr som
almindelige sommerlejre, så det er derfor.
Der indstilles at kontingentet er uforandret. Dette blev
godkendt. Dermed blev budgettet godkendt.

6. Fastsættelse af bestyrelsens størrelse
Der skal vælges en suppleant for et bestyrelsesmedlem som
er sygemeldt. Derudover ønskes der at bestyrelsen består af 6
personer + 1 ung + gruppeleder + en suppleant.

7. Valg til bestyrelse:
a. Ulla Madsen, formand, genopstiller, valgt!
b. Mette Hvidberg, Kasserer, genopstiller, valgt!
c. Chalotte, lederrepræsentant, genopstiller ikke
d. Maria, forældrerepræsentant, genopstiller ikke
e. Yderligere en forældrerepræsentant ønskes valgt

Fie, mor til Dyveke (junior). Julie (familiespejdleder).
Marianne (gruppeleder og juniorleder). Hans Ulrik (far til
Sebastian, trop). Melanie, minileder, blev valgt som
suppleant.

8. Valg af to medlemmer til Korpsrådet
Julie Madsen og Frederik Terp.

9. Valg af fem medlemmer til Divisionsrådet
Julie R, Chalotte, Mette H, Peter, Ulla.

10. Valg af revisor og revisorsuppleant
Revisoren genopstiller og blev valgt. Det gør suppleanten
også 

!

11. eventuelt.
Stort cadeau til det arbejde der gøres med ungerne. Det lyser
ud af de billeder der blev vist, og det er en glad pige der
kommer hjem, og som får oplevelser der giver hår på
brystkassen.
Kan der skabes bedre overblik over hvilke aktiviteter der kan



deltages i for spejderne i de forskellige grene og med god
varsel. Der er mange mærkelige ord og forkortelser. Der er
ophængt en opdateret årshjul på opslagstavlen. Er der et
relevant behov for, at man kan se aktiviteter på tværs af
grene? Det kunne være fint, og ledergruppe og styrelse ser på
hvordan det kan realiseres.  
Der er gruppetur i starten af oktober, her er der ledige pladser
på køkkenholdet 

!

 
Dirigenten takkede for god ro og orden.


